
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 29. oktober 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 123 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 123:  

”Vil ministeren i forlængelse af samråd D og E den 22. oktober 2019 redegøre for, om 

der har været tale om overvisitation i sagerne om brystkræftundersøgelser?” 

 

Svar: 

I  de redegørelser, jeg har modtaget og løbende oversendt til Sundheds- og Ældreud-

valget, har der ikke været fokus på spørgsmålet om overvisitation af patienter. Jeg 

har af denne grund ikke mulighed for at redegøre herfor. 

 

Senest er der som led i Region Sjællands 7 punkts plan udarbejdet en ekstern audite-

ringsrapport, som er oversendt til folketinget den 14. november 2019. Heraf fremgår, 

at 3 patienter fra gruppe 3 burde have været visiteret til gruppe 1, mens 2 patienter 

burde have være visiteret til gruppe 2. Det fremgår yderligere, at 1 patient fra gruppe 

2 burde have været visitret til gruppe 1, mens 3 patienter kunne have været visiteret 

til gruppe 3.  

 

Jeg kan i øvrigt henvise til det arbejde med afklaring af visitation og henvisningsprak-

sis til sygehus ved mistanke om kræft, som jeg har bedt Sundhedsstyrelsen iværk-

sætte.  
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